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Protokół Nr LXIII/2023 z LXIII Sesji Rady Gminy Kawęczyn odbytej w dniu 28 lutego 

2023 roku w Urzędzie Gminy w godzinach od 14:00 do 16:46. 

 

W sesji udział wzięli radni Gminy Kawęczyn oraz goście – zgodnie z listami obecności 

stanowiącymi załączniki do niniejszego protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie LXIII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LXII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Wystąpienie zaproszonych gości.  

6. Analiza  bezpieczeństwa publicznego i pożarowego na terenie Gminy Kawęczyn za 

rok 2022.  

7. Sprawozdanie z działalności Bibliotek Publicznych za rok 2022.  

8. Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Młodzianowie 

za rok 2022.  

9. Głosowanie nad uchwałami w sprawach: 

a) zmiany uchwały budżetowej gminy rok 2023;   

b) wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych 

straży pożarnych za udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, 

szkoleniach pożarniczych, ćwiczeniach pożarniczych organizowanych przez 

Państwową Straż Pożarną lub Gminę Kawęczyn;  

c) wyrażenia zgody  na  nabycie  nieruchomości gruntowych niezabudowanych 

do gminnego zasobu nieruchomości Gminy Kawęczyn (Głuchów);  

d) wyrażenia zgody  na  nabycie  nieruchomości gruntowych niezabudowanych 

do gminnego zasobu nieruchomości Gminy Kawęczyn (Stanisława);  

e) ustalenia diety dla sołtysów Gminy Kawęczyn; 

f) ustalenia zasad wypłacania diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych 

radnym Gminy Kawęczyn. 

10. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

11. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy za okres międzysesyjny. 

12. Zapytania i wolne wnioski. 

13. Zamknięcie LXIII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

 

Ad. 1. Otwarcie LXIII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Otwarcia LXIII Sesji Rady Gminy Kawęczyn dokonał Piotr Gebler – Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn. Prowadzący powitał zebranych i stwierdził, że w sesji bierze udział 14-u 

radnych na stan 15-u, co stanowi quorum niezbędne do prowadzenia obrad Rady Gminy 

Kawęczyn i można rozpocząć prawomocne obrady.  

Ad. 2.Uchwalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler przedstawił porządek obrad.  

 

Przewodniczący Rady Gminy  powiedział, że został poproszony o wprowadzenie do porządku 

obrad podpunktu dotyczącego zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kawęczyn na lata 2023-2030. 
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Przewodniczący Rady Gminy  zapytał, czy ktoś chciałby wprowadzić jeszcze jakieś zmiany 

do porządku obrad.  

 

Nikt nie wniósł o zmiany. 

 

Przewodniczący Rady Gminy  P. Gebler przeprowadził głosowanie nad wprowadzeniem do 

porządku obrad podpunktu w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kawęczyn na lata 2023-2030 jako podpunkt 9b). Pozostałe podpunkty otrzymałyby 

numerację o jedną niżej. Odbyło się głosowanie jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 
Wprowadzenie dodatkowego podpunktu dotyczącego uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2023-2030.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak 
, Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , 
Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  
NIEOBECNI (1) 
Sylwester Przyłęcki  
 

Następnie Przewodniczący P. Gebler przeprowadził głosowanie nad przyjęciem porządku 

obrad z wprowadzoną zmianą. Odbyło się głosowanie jawne imienne.  

 

Głosowano w sprawie: 
Uchwalenie porządku obrad.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak 
, Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , 
Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  
NIEOBECNI (1) 
Sylwester Przyłęcki  
 

Porządek obrad w brzmieniu jak wyżej został uchwalony. 

 
Ad. 3.Przyjęcie protokołu z LXII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Piotr Gebler – Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi, co do 

protokołu z LXII Sesji  Rady Gminy Kawęczyn VIII kadencji. Uwag nie było. Zaproponował, 
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aby protokół przyjąć bez odczytywania, ponieważ był on wyłożony do wglądu w Biurze Rady 

Gminy oraz przesłany z materiałami na posiedzenie sesyjne i nie zgłoszono uwag do jego 

zapisów.  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie jawne imienne nad przyjęciem 

protokołu. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z LXII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak 
, Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda, Adrian 
Kwinciak , Łukasz Mila , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  
NIEOBECNI (1) 
Sylwester Przyłęcki 
 

Protokół z LXII Sesji Rady Gminy Kawęczyn został przyjęty bez odczytywania. 

 
Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Adrian Kwinciak złożył na ręce Wójta Gminy oraz Przewodniczącego Rady Gminy 

petycję dotyczącą lokalizacji dodatkowego przystanku autobusowego w Sołectwie Głuchów. 

 

Ad. 5. Wystąpienie zaproszonych gości.  

Nikt z obecnych nie zabrał głosu w tym punkcie.  

Ad. 6. Analiza  bezpieczeństwa publicznego i pożarowego na terenie Gminy 
Kawęczyn za rok 2022.  

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że Komendant Policji asp. sztab. Paweł Antoniak 

z powodów służbowych nie mógł przybyć na dzisiejszą sesje. Nadmienił, że materiał 

dotyczący analizy bezpieczeństwa publicznego za rok 2022 został załączony do materiałów 

przesłanych radnym. Dodał, że w przypadku jakichś pytań zostaną one przekazane na piśmie 

do Komisariatu Policji w Dobrej.  

 

Komendant Gminny Związku Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczypospolitej Polskiej 

Michał Chachuła przedstawił analizę bezpieczeństwa pożarowego na terenie Gminy 

Kawęczyn za rok 2022.  Analiza stanowi załącznik do protokołu.  

 

Radny P. Urbanek zapytał, czy został podjęty temat zakupu kamizelek odblaskowych dla 

Komendy Policji w Dobrej. Dodał, że temat ten był poruszany na posiedzeniu Rady Gminy, w 

którym uczestniczył Komendant Policji w Dobrej asp. sztab. Paweł Antoniak.  
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Wójt Gminy J. Nowak odpowiedział, że kamizelki zostały zakupione i czekamy aż ktoś z 

Komendy Policji je odbierze.   

 

Radny P. Urbanek zapytał, ile sztuk kamizelek zostało zakupionych.  

 

Wójt Gminy J. Nowak odpowiedział, że na początek zostało zakupionych 60 sztuk kamizelek, 

w tym 50 przekażemy policji, a 10 sztuk pozostanie na potrzeby Urzędu Gminy. Dodał, że 

jeśli będzie potrzeba, to zakupimy większą ilość kamizelek.   

 

Więcej pytań i uwag nie było. 

Ad. 7. Sprawozdanie z działalności Bibliotek Publicznych za rok 2022.  

Dyrektor Biblioteki Publicznej Gminy Kawęczyn Elżbieta Kalinowska przedstawiła 

sprawozdanie z działalności bibliotek za rok 2022, które stanowi załącznik do protokołu.  

 

Wójt Gminy J. Nowak zaproponował spotkanie Pani dyrektor. Dodał, że proponował pewien 

rozwój biblioteki, ponieważ uważa, że nie funkcjonuje ona tak jak powinna.   

 

Więcej pytań i uwag nie było. 

Ad. 8. Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w 
Młodzianowie za rok 2022.  

Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy w Młodzianowie T. Michalska przedstawiła 

sprawozdanie z działalności ŚDS za rok 2022, które stanowi załącznik do protokołu. 

Kierownik ŚDS poinformowała, że Środowiskowy Dom Samopomocy przeznaczony jest dla 

30 uczestników, które są chore psychicznie, upośledzone umysłowo i wykazują inne 

zaburzenia zdolności psychicznych. Uczestnikami są osoby dorosłe, kierowane na podstawie 

zaświadczenia lekarskiego (neurologa lub psychiatry) i decyzji administracyjnej, którą 

wystawia właściwy Ośrodek Pomocy Społecznej. Do Środowiskowego Domu Samopomocy 

w Młodzianowie uczęszczają osoby z terenu gminy Kawęczyn, jedna osoba z terenu gminy 

Dobrej, dwie z terenu gminy Przykony i jedna osoba z gminy Turek. Wszystkie osoby 

codziennie są dowożone i odwożone busami. Kierownik T. Michalska poinformowała, że 

każdego dnia uczestnicy otrzymują jeden ciepły posiłek. Ponadto dla każdej osoby  

opracowany jest indywidualny plan wsparcia na podstawie informacji z Ośrodka Pomocy 

Społecznej i diagnozy lekarza wykazującej predyspozycje i możliwości danej osoby. 

Następnie poinformowała, że zadaniem  ŚDS jest przygotowanie osoby do samodzielnego 

życia. Niestety nie ze wszystkimi osobami udaje się osiągnąć ten cel, ale dąży się do tego, 

żeby ich sprawność psychofizyczna nie pogorszyła się oraz żeby nabyli umiejętności, które 

ułatwią im funkcjonowanie w dorosłym życiu. W sprawozdaniu załączonym do protokołu 

opisane zostały treningi realizowane przez ŚDS w Młodzianowie oraz opisano pracownie, w 

których doskonalą, uczą się i nabywają nowych umiejętności uczestnicy ŚDS.  

 

Nikt z obecnych nie miał pytań ani uwag do sprawozdania.  

 

Kierownik ŚRS w Młodzianowie T. Michalska i Dyrektor Biblioteki Publicznej Gminy 

Kawęczyn E. Kalinowska opuściły bezpowrotnie sale posiedzeń.  

 Ad. 9. Głosowanie nad uchwałami w sprawach: 

a) zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2023; 
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Skarbnik Gminy Edyta Balcerzak powiedziała, że pierwsza zmiana spowodowana jest 

pismem Wojewody Wielkopolskiego, który swoją decyzją zwiększa nam plan dotacji o kwotę 

165,00 zł z przeznaczeniem na Kartę Dużej Rodziny i realizację ustawy wyżej wspomnianego 

zadania. Kolejna zmiana dotyczy ostatecznej kwoty subwencji i planu wpływów z dochodów 

z tytułu podatku dochodowego. Skarbnik Gminy poinformowała, że jeżeli chodzi o udziały z 

tak zwanych PIT-ów, czyli podatku dochodowego od osób fizycznych, to tutaj nie ma 

żadnych zmian. Kwota w wysokości 2.997.186,00 uchwalona uchwałą budżetową została 

utrzymana. Dodała, że utrzymano również dochody w ramach podatku dochodowego od osób 

prawnych w wysokości przyjętej uchwałą budżetową, tj. w wysokości 14.746,00 zł. Skarbnik 

E. Balcerzak powiedziała, że zmiany wynikają z ogólnej kwoty subwencji. Dodała, że zmiana 

nie jest tak drastyczna, jak w latach poprzednich, ale jednak jest. Subwencja ogólna została 

utrzymana na poziomie 5.151.278,00 zł. Subwencja równoważąca również została utrzymana 

w wysokości 16.702,00 zł. Zmniejszeniu uległa natomiast subwencja oświatowa o kwotę 

4.257,00 zł. Kolejne zmiany dotyczą zadań realizowanych w ramach funduszu sołeckiego. 

Sołectwo Marianów dokonuje zmniejszenia zadania remontu świetlicy wiejskiej - zakup 

materiałów o kwotę 3.650,00, a środki  przeznacza na utrzymanie gotowości bojowej OSP - 

zakup sprzętu. Sołectwo Leśnictwo zmniejsza zadanie bieżącego utrzymania dróg - praca 

sprzętu o kwotę 1.000,00 zł, zmniejsza również zadanie zakup ogrodzenia o kwotę 4.650,00 i 

rozprowadzenie prądu na działce sołeckiej o 361,00 zł, a środki przeznaczana w pierwszej 

kolejności na nowe zadanie, jakim jest wykonanie przyłącza wodociągowego do działki 

sołeckiej w kwocie 4.500,00 a także na kolejne nowe zadaniem, jakim jest opinia 

gleboznawcza działki sołeckiej w wysokości 1.500,00 zł. Sołectwo Wojciechów zmniejsza 

zadanie utrzymania czystości w świetlicy wiejskiej - sprzęt sprzątający o kwotę 17,83 zł oraz 

likwiduje zadanie zakup materiałów i kostki do położenia przy świetlicy wiejskiej – kwota 

6.000,00 zł, a środki przeznacza na następujące zadania: zakup drzwi zewnętrznych - 

2.600,00 zł, kultywowanie tradycji obrzędów Nocy Świętojańskiej –  1.500,00 zł i utrzymanie 

świetlicy wiejskiej - 13.000,00 zł. Zmiana kolejna, która była omawiana na wspólnym 

posiedzeniu komisji dotyczy wymiany opraw oświetleniowych w budynku Urzędu Gminy w 

Kawęczynie. Zadanie zostanie zwiększone z kwoty 13.000,00 zł o kwotę 20.000,00 zł 

zgodnie z przeprowadzonym zapytaniem ofertowym i złożonymi ofertami. Kolejne zadanie, 

również omawiane na wspólnym posiedzeniu komisji dotyczy zwiększenia środków na 

modernizację części Szkoły Podstawowej imienia Strażaków Polskich w Kowalach Pańskich. 

Po rozpatrzeniu przedłożonych ofert, środki na wykonanie zadania są niewystarczające i 

należałoby ją zwiększyć o 152.000,00 zł. Skarbnik Gminy E. Balcerzak powiedziała, że 

kolejna zmiana dotyczy usług melioracyjnych. Poinformowała, że w zakresie melioracji na 

ten moment mamy zaplanowane środki wyłącznie na przeznaczenie dotacji dla spółki wodnej. 

Ponadto chcielibyśmy zabezpieczyć również kwotę 10.000,00 zł w ramach budżetu na 

wykonanie usług melioracyjnych. Ostatnia zmiana dotyczy kwoty 400.000,00 zł 

zabezpieczonej w budżecie gminy z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu 

bojowego dla jednostki OSP Kawęczyn. Skarbnik Gminy przypomniała, że jednostka w 

ramach wniosku, który był złożony do gminy, wnioskowała o kwotę 600.000,00 zł. W 

związku z tym, iż na moment składania projektu budżetu, jak również w okresie późniejszych 

kwota, jaką byliśmy w stanie zabezpieczyć w budżetu wynosiła 400.00,00 zł, do 

zabezpieczenia została jeszcze kwota 200.000,00 zł. Skarbnik E. Balcerzak powiedziała, że 

jednostka jest na takim etapie, że prawdopodobnie postępowanie będzie przebiegało bardzo 

dynamicznie, dlatego na tą chwilę jesteśmy zobowiązani zabezpieczyć pozostałą kwotę, czyli 

200.000,00 zł. Skarbnik Gminy powiedziała, że proponujemy ją zabezpieczyć w budżecie, 

wskazując kredyt inwestycyjny jako źródło finansowania. 

 

Przewodniczący Rady P. Gebler zapytał, ile będzie wynosiło oprocentowanie kredytu.  
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Skarbnik Gminy E. Balcerzak powiedział, że może oscylować ono w granicach 17%.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler zapytał, na jak długo planujemy go zaciągnąć.  

 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że uważa, iż w ciągu 5-6 lat będziemy w stanie go obsłużyć.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler zapytał, czy ktoś policzył, ile by on nas wyniósł.  

 

Skarbnik E. Balcerzak powiedziała, że możemy zrobić taką symulację. Dodała, że jeszcze 

tego nie liczyła, ponieważ jest to dość bieżąca informacja.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler zapytał, czy będziemy musieli wziąć ten kredyt, czy 

ewentualnie istnieje szansa na to, że nie będziemy musieli go brać. Zauważył, że w uchwale 

budżetowej często wskazujemy, że będziemy chcieli wziąć kredyt, a go nie bierzemy, 

ponieważ zostają wygospodarowane środki z nadwyżki lub jakichś innych oszczędności.  

 

Skarbnik E. Balcerzak powiedziała, że na ten moment, żeby spiąć budżet powinniśmy 

zabezpieczyć tą kwotę kredytem. Ponadto powiedziała, że zamykając rok 2022 będzie z 

panem Wójtem dyskutować, czy ostatecznie musimy go wziąć, ale podkreśliła, iż 

nieuniknione, że będzie konieczność wzięcia kredytu na przedmiotowe zadanie.  

 

Wójt Gminy J. Nowak powiedział, że wymagany jest od nas montaż finansowy według 

pewnych proporcji. Dodał, że jeżeli chcemy kupić ten samochód, to powinniśmy 

wyasygnować z budżetu kwotę 600.000,00 zł. Ponadto podkreślił, że może być potrzebna 

większa kwota. Nadmienił, że tak, jak mówiła pani Skarbnik, sytuacja wygląda dość 

dynamicznie, dlatego środki mogą być potrzebne w kwietniu bądź maju, ale może też 

szybciej. Dodał, że na ta chwilę nie jesteśmy w stanie podać tego terminu. Następnie 

powiedział, że w dniu jutrzejszym wspólnie z Prezesem OSP w Kawęczynie, dwoma 

członkami zarządu i obecnym tutaj Komendantem Gminnym wybierają się do Bielska-Białej 

celem podjęcia rozmów z potencjalnym dostawcą. Zauważył, że jest to jakiś nowy sposób 

zakupów, gdzie należy rozmawiać z dostawcą, kiedy i na jakich warunkach będzie można 

otrzymać samochód. Dodał, że jutro o tej godzinie na pewno będziemy wiedzieć dużo więcej. 

Ponadto powiedział, że musimy mieć zabezpieczone te 600.000,00, aby je w odpowiednim 

czasie przekazać do Komendanta Powiatowego, a on z kolei do Komendanta Wojewódzkiego. 

Wójt Gminy powiedział, że odsetki niestety są, jakie są. Wskazał, że moglibyśmy 

zrezygnować z jakiejś inwestycji, ale wolałby tego nie robić, dlatego zaproponował niewielki 

kredyt, ale z dość dużymi odsetkami. Dodał, że do tego dochodzą również koszty udzielania 

kredytu, które kształtują się w granicach od 1 - 1,5 % do nawet 4 %. Zauważył, że na ta 

chwilę jest dość dużo niewiadomych, które mogą być lepiej znane w kwietniu, ale może być 

tak, że już w przyszłym tygodniu coś się zmieni.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał więcej pytań.  

 

Piotr Gebler - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2023. Odbyło się głosowanie 

jawne imienne. 
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Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały budżetowej gminy rok 2023; 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian 

Kwinciak , Łukasz Mila , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Sylwester Przyłęcki 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXIII/394/2023 w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

gminy na rok 2023. 

 

b) zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2023-2030; 

Skarbnik Gminy E. Balcerzak powiedział, że zmiana uchwały Wieloletniej Prognozy 

Finansowej podyktowana jest planowanym ewentualnym zaciągnięciem kredytu na zakupy 

samochodu dla jednostki OSP Kawęczyn. Podkreśla, że w uchwale budżetowej zwiększa się 

planowana kwota długu, która musi zostać zwiększona też w uchwale Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. 

 

Przewodniczący Rady P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał żadnych pytań. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na 

lata 2023-2030. Odbyło się głosowanie jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiana uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2023-2030;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian 

Kwinciak , Łukasz Mila , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Sylwester Przyłęcki  

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXIII/395/2023 w sprawie zmiany uchwały 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2023-2030. 
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c) wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży 

pożarnych za udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach 

pożarniczych, ćwiczeniach pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub 

Gminę Kawęczyn; 

Inspektor Monika Jatczak przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał żadnych pytań. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 

ochotniczych straży pożarnych za udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, 

szkoleniach pożarniczych, ćwiczeniach pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż 

Pożarną lub Gminę Kawęczyn. Odbyło się głosowanie jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży 

pożarnych za udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach 

pożarniczych, ćwiczeniach pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub 

Gminę Kawęczyn; 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian 

Kwinciak , Łukasz Mila , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Sylwester Przyłęcki 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXIII/386/2023 w sprawie wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych za udział w 

działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach pożarniczych, ćwiczeniach 

pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę Kawęczyn. 

 

Inspektor M. Jatczak opuściła bezpowrotnie salę posiedzeń.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler ogłosił 15 – minutowa przerwę w obradach.  

 

d) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych niezabudowanych do gminnego 

zasobu nieruchomości Gminy Kawęczyn (Głuchów); 

Inspektor Halina Ambroziak – Juszczak przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler zapytał, czy ktoś ma pytania dotyczące omawianego 

podpunktu.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań. 
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Przewodniczący Rady P. Gebler poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody 

na nabycie nieruchomości gruntowych niezabudowanych do gminnego zasobu nieruchomości 

Gminy Kawęczyn (Głuchów). Odbyło się głosowanie jawne imienne.  

 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych niezabudowanych do 
gminnego zasobu nieruchomości Gminy Kawęczyn (Głuchów); 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak 
, Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , 
Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  
NIEOBECNI (1) 
Sylwester Przyłęcki 
 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXIII/397/2023 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości gruntowych niezabudowanych do gminnego zasobu nieruchomości 

Gminy Kawęczyn. 

 

e) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych niezabudowanych do gminnego 

zasobu nieruchomości Gminy Kawęczyn (Stanisława); 

Inspektor Halina Ambroziak – Juszczak przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler zapytał, czy ktoś ma pytania dotyczące omawianego 

podpunktu.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

 

Przewodniczący Rady P. Gebler poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody 

na nabycie nieruchomości gruntowych niezabudowanych do gminnego zasobu nieruchomości 

Gminy Kawęczyn (Stanisława). Odbyło się głosowanie jawne imienne.  

 
Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych niezabudowanych do 
gminnego zasobu nieruchomości Gminy Kawęczyn (Stanisława); 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak 
, Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , 
Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  
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NIEOBECNI (1) 
Sylwester Przyłęcki 
 
Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXIII/398/2023 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości gruntowych niezabudowanych do gminnego zasobu nieruchomości 

Gminy Kawęczyn. 

 

Inspektor Halina Ambroziak – Juszczak opuściła bezpowrotnie salę posiedzeń. 
 

f) ustalenia diety dla sołtysów Gminy Kawęczyn; 

Prezes Gminnego Stowarzyszenia Sołtysów w Kawęczynie S. Kasprzak powiedział, że 

najpierw na Zarządzie Gminnego Koła Sołtysów, a następne na naradzie sołtysów, wspólnie z 

panem Wójtem ustalono, że należałoby podnieść ryczałty dla sołtysów. Ustalono, że będzie to 

kwota 70 zł dla każdego sołtysa, chociaż była też propozycja, żeby podnieść diety o kwoty 

80, 70 i 60 zł w stosunku do już przyznanych diet. Podkreślił, że ostatecznie ustalono, iż diety 

wszystkich sołtysów wzrosną o kwotę 70 zł.  

 

Wójt Gminy powiedział, że jest to wzrost średnio o 20 %.  

 

Prezes Gminnego Stowarzyszenia Sołtysów w Kawęczynie S. Kasprzak powiedział, że diety 

w wyższej wysokości będą obowiązywały od 1 kwietnia bieżącego roku. Ponadto powiedział, 

że  oświadczenia o pełnieniu funkcji sołtysa będą pisać Ci sołtysi, którzy nie będą mogli 

pełnić funkcji sołtysa (czyli chorobowe, wyjazd, itp.). Pozostali sołtysi nie będą zobowiązani 

do składania tych oświadczeń. Dodał, że wprowadzone zostaną potrącenia za nieobecność 

sołtysów na sesji. Poinformował, że na zarządzie i naradzie sołtysów ustalono, że potrącenie 

będzie wynosiło 20 %, ale Rada Gminy na komisjach ustaliła, że potrącenie będzie wynosiło 

10 %. Pan S. Kasprzak powiedział, że na wniosek sołtysa Ryszarda Jaśkiewicza ustalono, że 

dieta Przewodniczącego Gminnego Koła Sołtysów będzie wynosiła 600 zł. Podkreślił, że są 

to wszystkie ważniejsze ustalenia odnoszące się do omawianego projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler odczytał projekt uchwały. Następnie powiedział, że tak, jak 

było wspomniane na komisjach był przedstawiony projekt z 20% obniżką za nieobecność na 

sesjach. Po dyskusjach i rozmowach na komisjach został przygotowany projekt z 10 % 

potrąceniem za nieobecność na sesjach. Przewodniczący Rady powiedział, że w związku z 

tym, że sam był inicjatorem potrąceń w wysokości 10%, to na tą chwilę jest inicjatorem, żeby 

wrócić do 20% potrąceń, czyli wnieść poprawkę do projektu uchwały. Przypomniał, że na 

komisjach było również mówione, żeby jednak może zostać przy potrąceniu 20 %, co 

wynikało z głosów sołtysów biorących udział w komisjach Rady Gminy, dlatego wnosi o 

poprawkę do 20 %. Podkreślił, że możemy zostać przy 10 % albo przyjąć 20 %.   

 

Prezes Gminnego Koła Sołtysów S. Kasprzak powiedział, że na naradzie sołtysów ustalono, 

że potrącenie za brak udział w sesji będzie wynosiło 20 %, na co zgodzili się wszyscy obecni 

na naradzie sołtysi. Na komisjach Przewodniczący Rady Piotr Gebler przedstawił projekt z 

10% potrąceniem, z którego się teraz wycofuje. Podkreślił, że on podtrzymuje 20% potrącenie 

za nieobecność sołtysów na sesji.   

 

Radny K. Rygas powiedział, że jego zdaniem powinno być potrącane 10 %, tak samo, jak w 

przypadku radnych.   
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Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że radnego Karola Rygasa nie był na komisjach, 

dlatego poinformował, że na komisjach sam wystąpił z 10% potraceniem, ale jeszcze po 

dyskusji na komisjach były głosy, że sołtysi sami zdecydowali, że chcą mieć 20%, dlatego on 

dzisiaj wniósł tą poprawkę. Zaznaczył, że nie chciał robić już zamieszania na komisjach, 

dlatego wnosi dzisiaj o przyjęcie uchwały z poprawką dotyczącą potrąceń za nieobecność na 

sesjach w wysokości 20 %.   

 

Wójt Gminy J. Nowak powiedział, że zgadza się ze zdaniem Przewodniczącego Rady Gminy. 

Dodał, że radni spotykają się średnio w miesiącu 3 razy, natomiast sesja jest przeważnie raz w 

miesiącu, rzadko kiedy więcej, dlatego uważa, że sołtysi powinni mieć potrącenie 20 % diety. 

Wskazał, że radny nie będąc na posiedzeniach sesji i komisji np. 3 razy, będzie miał 

potrącone 30 %, a gdyby potracenie wynosiło 20 %, to wtedy prawie nic by mu nie zostało. 

Podkreślił, że są różne sytuacje w domu, rodzinie, pracy, gdzie każdemu może zdarzyć się 

taka nieobecność.  

 

Radny K. Rygas powiedział, że z uwagi na wyjaśnienia pana Wójta, on swój wniosek 

wycofuję. 

 

Przewodniczący Rady P. Gebler zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w dyskusji. 

 

Nikt z radnych nie miał więcej pytań. 

 

Przewodniczący Rady P. Gebler poprosił radnych będących sołtysami o wyłączenie się z 

głosowania.  

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie ustalenia diety dla sołtysów Gminy Kawęczyn z wprowadzoną poprawką 

w paragrafie 3 punkcie 3, że potracenie za nieobecność na sesji będzie wynosiło 20 %, a nie 

10 %. Odbyło się głosowanie jawne imienne. 

 
Głosowano w sprawie: 
ustalenia diety dla sołtysów Gminy Kawęczyn; 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , Bożena Kolenda , 
Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Paweł Urbanek  
BRAK GŁOSU (6) 
Krystyna Brzychcy, Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , 
Adrian Kwinciak , Łukasz Mila  
NIEOBECNI (1) 
Sylwester Przyłęcki  
 
Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXIII/399/2023 w sprawie ustalenia diety dla sołtysów 
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Gminy Kawęczyn. 

 
g) ustalenia zasad wypłacania diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnym Gminy 

Kawęczyn; 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że projekt uchwały był szeroko omawiany na 

komisjach. Poinformował, że w związku z tym, że dieta krajowa odnosząca się do podroży 

służbowych, wzrosła z 38 do 45 zł, wzrosły też uposażenia radnym. Dodał, że w jego 

przypadku wzrost przekraczał nawet maksymalna kwotę należną radnym ustaloną w oparciu o 

odrębne przepisy. Dlatego starając się to wszystko naprawić przyjęto, że omawiana uchwala 

będzie miała moc wsteczną od 1 stycznia bieżącego roku. Dodał, że wcześniej ustalona ilość 

diet przysługująca radnym zmieni się w sposób następujący: dieta Przewodniczącego i 

Wiceprzewodniczących zostanie obniżona o 3 diety krajowe, czyli w przypadku 

Przewodniczącego z 50 na 47, a w przypadku Wiceprzewodniczących z 40 na 37, w 

pozostałych przypadkach dieta zostanie obniżona o 2 diety krajowe. Podkreślił, że na 

komisjach były rozważane różne warianty, ale w ostateczności ustalono je w formie, jaka jest 

dzisiaj przedstawiana. Następnie Przewodniczący Rady Gminy Piotr Gebert odczytał projekt 

uchwały.   

 

Radny P. Urbanek powiedział, że podczas prac komisji zgłaszał, żeby w przyszłości 

podejmując uchwałę dotyczącą diet nie przeliczać jej na kilkakrotność diet krajowych, lecz 

przyjąć procentową stawkę maksymalnej kwoty przysługującym radnym, tak jak jest to w 

innych gminach. Podkreślił, że wtedy nie musielibyśmy ciągle wracać do tematu ustalania 

wysokości diet, tylko byłoby to ustalone odgórnie przez właściwego ministra.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler przypomniał, że on na komisjach  proponował różne 

rozwiązania, warianty. Ponadto przedstawiał Państwu radnym, jak wygląda to w innych 

gminach i jakie stawki tam obowiązują. Podczas komisji pytał, czy będziemy zmieniać formę 

uchwały, ale radni byli zdania, żeby zostać przy starej formie (czyli krotności diet 

krajowych). Dodał, że przygotowanie nowej uchwały wymaga odpowiedniej wiedzy i czasu. 

Zauważył, że możemy wrócić do tego tematu na komisjach i przygotować stosowny projekt 

uchwały.  

 

Radny P. Urbanek powiedział, że chodzi mu o to, żeby za jakiś czas znowu nie wracać do 

tego tematu.  

  

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że była też o tym mowa na komisjach. Ponadto 

powiedział, że podejrzewa, że kolejnego podwyższenia wielkość diet krajowych w okresie tej 

kadencji nie będzie, ale podkreślił, że są to tylko jego przypuszczenia. Dodał, że 

zabezpieczanie w postaci stawek maksymalnych mamy ustalone odrębnymi przepisami, 

dlatego mu nie wypłacono więcej, mimo, że nasza uchwała określała wyższą kwotę. 

Zaproponował, aby dzisiaj przyjąć przygotowaną uchwałę. Dodał, że na komisjach możemy 

wrócić do tego tematu i zdecydować, czy zmienianymi formę uchwały. Ponadto powiedział, 

że jeżeli mielibyśmy to zmieniać, to najlepiej zrobić to jak najszybciej, ale wskazał, że nie 

wie, czy na ta chwilę jest taka potrzeba.  

 

Radny R. Jaśkiewicz powiedział, żeby przyjąć przygotowany projekt uchwały, ponieważ jego 

zdaniem w tak krótkim czasie już nic się nie zmieni.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że nie wie, czy dobrze rozumie, ale kwota 

maksymalna w oparciu, o którą inne gminy mają ustalone diety, też może ulec zmianie. 
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Dodał, że podejrzewa, iż może ona w niedługim czasie też się zmienić.  

 

Wójt Gminy powiedział, że jest to średnia wyliczana co rok.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że w przypadku zmiany tej kwoty - gminom, 

które mają przyjęte diety w procentowym stosunku do kwoty maksymalnej, też zmienią się 

wartości diet. Przypomniał, że diety krajowe w oparciu, o którem radni mają przeliczane diety 

wzrosły dwukrotnie, raz w lipcu i teraz drugi raz, a przedmiotową uchwałę podejmujemy, aby 

wartość diet radnych została wyregulowana i żeby nie być w czołówce gmin pod względem 

wysokości otrzymywanych diet. Dodał, że podejrzewa, iż uregulowaliśmy to sobie, a za 

chwilę wzrośnie kwota maksymalna i niektóre gminy nas wyprzedzą. Podkreślił, że ostatnie 3 

lata (pandemia, a później inflacja) spowodowały powstanie zamieszania związanego m. in. z 

wielkością diet.  

 
Przewodniczący Rady P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał więcej pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie ustalenia zasad wypłacania diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych 

radnym Gminy Kawęczyn. Odbyło się głosowanie jawne imienne. 

 
Głosowano w sprawie: 
ustalenia zasad wypłacania diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnym 
Gminy Kawęczyn. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak 
, Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , 
Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  
NIEOBECNI (1) 
Sylwester Przyłęcki  
 
Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXIII/400/2023 w sprawie ustalenia zasad wypłacania 

diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnym Gminy Kawęczyn. 

 

Ad. 7. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 
Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z działalności za okres międzysesyjny.  

Sprawozdanie przyjęto bez uwag. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Ponadto Wójt Gminy Jan Nowak odczytał treść pisma złożonego do Urzędu Gminy przez 

Komisariat Policji w Turku. Treść pisma stanowi załącznik do protokołu.  

Ad. 8. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy za okres międzysesyjny. 

Piotr Gebler - Przewodniczący Rady Gminy - przedstawił sprawozdanie z działalności za 

okres międzysesyjny. 



14 

 

Sprawozdanie przyjęto bez uwag. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 9. Zapytania i wolne wnioski. 

Radny A. Kwinciak zapytał, na jakim etapie jest realizacja dokumentacji projektowo-

kosztorysowej dla zadania budowy sali gimnastycznej przy szkole Podstawowej w Tokarach 

Pierwszych.  

 

Wójt Gminy J. Nowak powiedział, że 16 lutego spotkał się  z panią Dyrektor Ewą Wojtczak, 

obecną na posiedzeniu sesyjnym i rozmawiali o tym, iż na początku należałoby przygotować 

koncepcje w oparciu o określenie gabarytów, funkcjonalność i bezpieczeństwa obiektu. 

Ponadto powiedział, że uważa, iż w najbliższym czasie zostanie zlecone przygotowanie takiej 

koncepcji. Poinformował, że w przyszłym tygodniu będzie miało kolejne spotkanie z panią 

dyrektor, podczas którego zostaną określone wstępne założenia budowy sali.  

 

Radny K. Rygas prosił o zamonitowanie do Zarządu Dróg Powiatowych sytuacji na drodze 

powiatowej w Skarżynie. Dodał, że niedługo droga ta będzie nieprzejezdna. Radny 

zawnioskował o naprawę odwodnienia i nawierzchni.  

 

Wójt Gminy Jan Nowak powiedział, że nowy Kierownik Zarządy Dróg Powiatowych nie 

objął jeszcze powierzonej funkcji, ale ma to nastąpić w dniu jutrzejszym. Poinformował, że 

rozmawiał z nim gdzieś w granicach 10-13 lutego, kiedy uczulił go na bieżące remonty dróg 

powiatowych na terenie naszej gminy, ponieważ sytuacja wygląda poważnie. Następnie 

nadmienił, że dzisiaj na drodze krajowej trwają remonty, uzupełnienia nawierzchni, gdzie 

wprowadzony został ruch wahadłowy, przez co tworzą się całkiem spore kolejki 

oczekujących na przejazd. Podkreślił, że sytuacja na drogach powiatowych nie jest dobra. 

Ponadto powiedział, że mało komu udało się ominąć wyrwę koło oczyszczalni ścieków w 

Kawęczynie. Wójt Gminy dodał, że straż z OSP w Kawęczynie pomagała tą wyrwę załatać, 

ale z tego, co dzisiaj widział, zrobiła się ona znowu w tym samym miejscu. Podkreślił, że 

drogi powiatowe na terenie całego powiatu są w złym stanie, dlatego remont ich może trochę 

potrwać. Dodał, że sytuacja w Skarżynie jest szczególnie niedobra, ponieważ tam drogą 

płynie jeszcze woda, która niszczy nawierzchnię asfaltową. Podsumował, że podczas 

rozmowy w połowie lutego z przyszłym kierownikiem ZDP panem Kasprzakiem nawiązał do 

tej sytuacji. Ponadto Wójt Gminy powiedział, że jak nowy kierownik obejmie funkcje, to 

będzie z nim ponownie rozmawiał na ten temat.  

 

Radny P. Urbanek zgłosił potrzebę uzupełnienia ubytków na nieremontowanej części drogi 

gminnej w Dzierzbotkach. Dodał, że jeśli będzie lepsza pogoda, to prosi o załatanie 

powstałych ubytków.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że wszystkie drogi na terenie gminy zostały zlustrowane w ciągu 

ostatnich dni przez panią Monikę Szymańska, pan Karol Michalaka i innych pracowników 

Urzędu Gminy. Podkreślił, że jak tylko będzie kilka dni lepszej pogody, to wszystkie wyrwy 

na drogach gminnych zostaną uzupełnione.  

 

Radny A. Jaworski prosił o zgłoszenie do Zarządu Dróg Powiatowych zapadniętej studzienki 

odwadniającej na drodze powiatowej w Kowalach Pańskich – Kolonii w kierunku Siedlisk.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że zostanie to zgłoszone jutro rano do Zarządu Dróg 

Powiatowych, ale dla bezpieczeństwa ktoś z urzędu też tam podjedzie i ustawi pachołek, żeby 

nie doszło w tym miejscu do jakiegoś nieszczęśliwego zdarzenia.  
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Radny A. Jaworski powiedział, że wcześniej zgłaszał to pani Monice Szymańskiej, która 

miała powiadomić ZDP o zaistniałej sytuacji.  

 

Wójt Gminy powiedział, że dwa tygodnie temu, na wprost Urzędu w chodniku osunęła się 

ziemia przy jakiejś studzience telefonicznej i sami przyczepiliśmy coś odblaskowego, żeby 

każdy mógł uważać w tym miejscu. Dodał, że później sami to naprawialiśmy, ponieważ nie 

chcieliśmy czekać na powiat, a nakład pracy był dość niewielki. Zaznaczył, że nie zostało to 

wykonane fachowo, dlatego interwencja powiatu jest tutaj wskazana.   

 

Radny A. Kwinciak zgłosił, że w Głuchowie na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej z drogą 

powiatową najprawdopodobniej zapadł się przepust. Zauważył, że na jezdni pojawiła się 

dosyć dużych wymiarów dziura, a także zapadł się częściowo chodnik.  

 

Wójt J. Nowak poprosił radnego o zrobienie i przesłanie na adres urzędu zdjęcia powstałych 

uszkodzeń. Dodał, że zostanie ono przesłane zarówno do Zarządu Dróg Powiatowych, jak i 

do  Zarządu Dróg Wojewódzkich, aby wyjaśnili między sobą, do kogo należy naprawa.  

 

Radny A. Kwinciak powiedział, że wydaje mu się, że jest to obowiązkiem zarządcy drogi 

wojewódzkie, bo jest to droga wyższej kategorii. 

 

Wójt J. Nowak powiedział, że wyślemy im dostarczone przez radnego zdjęcie z prośbą o  

zajęcie się sprawą.   

 

Radny A. Kwiciak powiedział, że jego zdaniem w przypadku skrzyżowania zarządcą jest 

Zarząd Dróg Wojewódzkich. Ponadto powiedział, że studzienka po drugiej stronie w ogóle 

nie odprowadza wody. Dodał, że najprawdopodobniej się ona zapadła. Radny zgłosił ubytki w 

ciągu całej drogi powiatowej w Głuchowie. Następnie radny powiedział, że ze sprawozdania 

pana Wójta za okres międzysesyjny wynika, że do Programu Pięknieje Wielkopolska Wieś 

zostało zgłoszone tylko Sołectwo Skarżyn. Radny A. Kwinciak zapytał, dlaczego do 

programu zostało zgłoszone jedno sołectwo. Dodał, że z tego, co wie, kilka sołectw wyrażało 

chęć uczestnictwa w tym programie. Nadmienił, że jego sołectwo też chciało przystąpić do 

tego programu. Radny powiedział, że podjął działania związane z planem, dokumentacją 

projektowo - kosztorysową, co było kosztowne dla jego sołectwa. Ponadto dodał, że 

mieszkańcy również wyrażali chęć uczestnictwa w tym projekcie.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że sytuacja nie do końca wyglądała tak, jak zostało to 

przedstawione przez radnego. Nadmienił, że sołtysi na spotkaniu w listopadzie dyskutowali 

na temat tego, kto zgłasza swój projekt i jakie ma szanse otrzymania dofinansowania. 

Wskazał, że z tego, co wie, żadne sołectwo się nie zgłosiło. Przypomniał, że do tego 

programu zgłaszaliśmy nawet 3 sołectwa, gdzie dwukrotnie albo nawet więcej razy żadne z 

sołectw nie otrzymało dofinansowania. Podkreślił, że w związku z brakiem zgłoszeń, gmina 

zgłosiła wniosek dotyczący przebudowy placu zabaw przy szkole podstawowej w Skarżynie. 

Dodał, że w kwietniu 2022 roku Rada Rodziców i dyrekcja szkoły wystąpili z wnioskiem o 

modernizację placu zabaw, po czym miała miejsce wizja lokalna i postanowiono, że ta 

inwestycja zostanie zgłoszona do tego programu, dzieląc ją na dwie części, czyli na rok 2023 i 

2024, ponieważ wartość całego zadania została oszacowania na około 300.000,00 zł. Ponadto 

powiedział, że niektóre sołectwa zgłaszaliśmy po 3 razy i nie otrzymały one środków, tak jak 

w przypadku Marcjanowa, gdzie w końcu plac został wykonany ze środków własnych.  

Zaznaczył, że wtedy nikt się nie zapytał, dlaczego Marcjanów nie dostał dofinansowania. 
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Podkreślił, że został złożony tylko jeden wniosek, ponieważ było tylko jedno zgłoszenie, na 

które mieliśmy pokrycie w budżecie. Podkreślił, że co roku w tym samym czasie, czyli w 

granicach miesiąca listopada, grudnia bądź na początku stycznia organizowane jest spotkanie 

sołtysów, podczas którego ustalane jest, które sołectwa będą zgłaszane. Podkreślił, że nabór 

do programu Pięknieje Wielkopolska Wieś co roku ogłaszany jest w miesiącu styczniu.    

 

Radna K. Brzychcy powiedziała, że na naradzie sołtysów w listopadzie były zgłaszane 4 

sołectwa, ale można zgłosić tylko 3, dlatego miało być jeszcze jedno spotkanie, żeby ustalić, 

które sołectwa będą zgłaszane. Radna wskazała, że chęć zgłoszenia do programu wyraziły 

następujące sołectwa: Młodzianów, Skarżyn, Marianów - Kolonia i Głuchów. 

 

Wójt Gminy J. Nowak zapytał, dlaczego to spotkanie się nie odbyło, skoro na naradzie było 

ustalone, że takie spotkanie będzie miało miejsce.   

 

Radna K. Brzychcy powiedziała, że takie spotkanie się nie odbyło.  

 

Radny A. Kwinciak powiedział, że w takim razie ma pytanie do Prezesa Gminnego Koła 

Sołtysów, dlaczego nie poinformował o tym fakcie zainteresowanych sołectw. Dodał, że nie 

poinformowano również sołtysów, że złożono tylko jeden wniosek, gdzie można ich było 

złożyć aż trzy, a pula środków do pozyskania w tym roku wynosi 70.000,00. Radny 

powiedział, że w latach ubiegłych zawsze były składane trzy wnioski, gdzie nawet dwa 

sołectwa otrzymywały dofinansowanie. Nadmienił, że dla niego jest to niezrozumiałe i nie 

wie, kto popełnił błąd w tym zakresie. Uważa, że jest to zaniedbanie ze strony gminy. Radny 

powiedział, że nie wie, jak można teraz zrekompensować sołectwom koszty poczynione w 

celu złożenia tego wniosku.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że powoływanie się na rekompensatę środków jest chyba nie na 

miejscu. Ponadto powiedział, że on wypełnił to, co do niego należało, a to Państwo sołtysi nie 

spotkali się, żeby uzgodnić, które sołectwa będą zgłaszane do programu. Dodał, że pan radny 

Adrian Kwinciak szuka winnego, będąc współwinnym.  

 

Prezes Gminnego Koła Sołtysów S. Kasprzak powiedział, że chciałby ustosunkować się do 

wypowiedzi skierowanej w jego osobę. Nadmienił, że przede wszystkim sołtysi powinni 

uczestniczyć w naradach sołtysów. Ponadto powiedział, że on nie uczestniczył akurat w 

listopadowej naradzie z powodów osobistych, a naradę prowadził Wiceprzewodniczący 

Gminnego Koła Sołtysów pan Ryszard Jaśkiewicz. Następnie poinformował, że dzwoniła do 

niego pani Krystyna Brzychcy, mówiąc, że są 4 sołectwa chętne do udziału w programie i 

żeby wyłonić trzech z czterech chętnych należałoby się spotkać. Podkreślił, że można było 

skontaktować się z pracownikami Urzędu, najlepiej z panią wice wójt Elżbietą Tomczak, 

która zna najlepiej ten temat i zorganizować takie spotkanie.  

 

Wójt Gminy J. Nowak powiedział, że wniosek na przebudowę placu zabaw w Skarżynie 

zgłaszała gmina, a nie sołectwo. Dodał, że skoro były takie uzgodnienia, to należało się 

spotkać i wybrać sołectwa, które będą zgłaszane do programu.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że z tego, co zrozumiał to miało być spotkanie, 

do którego nie doszło.  

 

Radna K. Brzychcy odpowiedziała, że tak. Dodała, że jest w tym trochę może ich winy, 

ponieważ nie doprowadzili do zorganizowania tego spotkania.  
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Przewodniczący Rady P. Gebler zapytał pana Ryszarda Jaśkiewicza, czy na naradzie była 

dyskusja na ten temat.  

 

Radny R. Jaśkiewicz powiedział, że zgłosiły się 4 chętne sołectwa i dalsze rozmowy miały 

być prowadzone rozmowy pomiędzy zainteresowanymi jednostkami. Dodał, że radny Adrian 

Kwieciak nie był obecny wtedy na naradzie.   

 

Radny A. Kwinciak powiedział, że go nie było, ponieważ nie mógł akurat wtedy uczestniczyć 

w spotkaniu sołtysów.  

 

R. Jaśkiewicz powiedział, że ze względu na chociażby takie sytuacje, przyjęte potrącenie diet 

sołtysów w wysokości 20 % jest jak najbardziej zasadne, ponieważ właśnie przy tego typu 

spotkaniach zapadają różne kluczowe decyzje.   

 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że sołtysi za rzadko się spotykają.  

 

Prezes Gminnego Koła S. Kasprzak powiedział, że to wcale tak nie jest. Dodał, że skoro 

osoba była zainteresowana, powinna dążyć do tego, żeby startować w tym konkursie.  

 

Radny A. Kwinciak powiedział, że rzeczywiście jest to też może zaniedbanie z jego strony, 

ponieważ nie dopilnował tego tematu, ale podkreślił, że współpracował z pracownikami 

urzędu przy przygotowywaniu dokumentacji projektowo – kosztorysowej, którzy wiedzieli, 

że sołectwo się angażuję i chcę uczestniczyć w tym programie. Nadmienił, że nie we 

wszystkich spotkaniach sołtysów może uczestniczyć, ale na tych, na których może, jest 

obecny, a na listopadowej naradzie akurat nie mógł być. Radny dodał, że mieszkańcy wybrali 

go po to, żeby reprezentował społeczeństwo Sołectwa Głuchów. Ponadto zaznaczył, że nie 

tylko mieszkańców Głuchowa pozbawiono możliwości pozyskania środków zewnętrznych.  

 

Wójt Gminy J. Nowak powiedział, że zgadza się z tym, że mieszkańcy wybrali nas po to, 

żeby działać w ich imieniu. Nadmienił, że wielokrotnie sołectwa robią korekty funduszu 

sołeckiego lub jakieś prace w ramach ustalonych zadań, a my jako urząd dowiadujemy się o 

tym po zaistniałym fakcie. Dla przykładu podał, że niejednokrotnie żwir był już na drodze, a 

dopiero później taka informacja dotarła do urzędu. Ponadto podkreślił, że pracownicy urzędu 

nie są w stanie uczestniczyć we wszystkich zebraniach sołectw. Wójt J. Nowak dodał, że 

powinniśmy ze sobą współpracować. Podsumowując powiedział, że nikt nikogo niczego nie 

pozbawił. Dodał, że być może było już tak wygodnie, że my musieliśmy pamiętać o 

wszystkim. Zauważył, że nieraz słyszy od pracowników, że musieli do kogoś dzwonić, 

ponieważ nic się nie dzieje w danym temacie. Podkreślił, że on nie przerzuca winy na kogoś, 

ale od jutra może zacząć to robić.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że jeżeli nikt już nie ma nic do powiedzenia w 

tej sprawie, to chciałby zakończyć ten temat.  

 

Radny T. Tyrakowski poprosił o zgłoszenie do Zarządu Dróg Powiatowych potrzeby 

uzupełnienia wyrw w nawierzchni asfaltowej koło cmentarza wzdłuż drogi powiatowej relacji 

Tokary – Milejów.  

 

Wójt J. Nowak wskazał, że mówiąc wcześnie o drogach, chodziło mu o naprawę wszystkich 

odcinków dróg, a w szczególności o odcinkach, które psują się średnio 2, a nawet 3 razy w 
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roku. Nawiązał do spotkania, które miało miejsce przed objęciem stanowiska przez nowego 

kierownika ZDP, podczas którego zgłaszał i prosił o wykonanie bieżących napraw dróg. 

Dodał, że powtórzy to w najbliższy czwartek bądź piątek nowemu kierownikowi i dopyta, czy 

planowane jest wynajęcie jakichś firm, które podejmą się wykonania napraw nawierzchni w 

dość krótkim czasie. Nadmienił, że zdaję sobie sprawę i widzi, jak kierowcy czasami jadą 

slalomem, bo są dziury, które trzeba ominąć lub całkowicie zjechać ze swojego pasa, bo 

inaczej nie da się przejechać. Jest to naprawdę niebezpieczna sytuacja. Podsumował, że 

wszystkie drogi zostały zgłoszone do zarządcy dróg powiatowych.  

 

Radny G. Dzikowski zapytał, czy jako samorząd możemy złożyć wniosek bądź interpelacje 

do sąsiedniego samorządu o naprawę drogi od Skarżyna do Będziechowa. 

 

Wójt J. Nowak powiedział, że był świadkiem wczorajszej rozmowy Pana 

Wiceprzewodniczącego z Wójtem Gminy Malanów, ale nie wie, czym się skończyła, bo nie 

sekundował. Wójt Gminy powiedział, że racja jest po naszej stronie, ponieważ jeżeli my 

mieliśmy zrobić pewną drogę, a zrobimy to lada dzień, to tą drogą miała się zająć również 

gmina Malanów. Nadmienił, że nawet podczas ostatniego spotkania z panem Ireneuszem na 

konferencji „Jak być szczęśliwym bez uzależnień” poruszał ten temat. Dodał, że w tym roku 

na tej drodze jeszcze nie był, ale domyśla się, że sytuacja jest tam poważna, ponieważ już 

jakiś czas temu droga ta miała dość duże wybrzuszenia. Wójt Gminy zapytał radnego, co 

odpowiedział mu Wójt Gminy Malanów.  

 

Radny G. Dzikowski powiedział, że otrzymał odpowiedź, że wszystkie drogi są 

nieprzejezdne.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że można udać się na komisje Rady Gminy Malanów i 

porozmawiać na ten temat. Poprosił, aby radny skontaktował się z panem Karolem 

Płóciennikiem – Przewodniczącym Rady Gminy Malanów i dowiedział się, kiedy mają 

komisje.  

 

Radny P. Urbanek powiedział, że chciałby poruszyć temat zdrowia  mieszkańców naszej 

gminy. Nadmienił, że można zauważyć, że coraz częściej umierają młode osoby. Dodał, że w 

ostatnim czasie rozmawiał ze znajomym lekarzem i wywnioskował, że warto zakupić i 

zmontować na terenie gminy tzw. defibrylator AED. Radny powiedział, że nie jest to duży 

koszt. Zapytał, czy byłaby możliwość zainstalowania takiego urządzenia np. na budynku 

Urzędy Gminy, gdzie byłoby ono dostępne dla każdego w razie nagłej sytuacji zatrzymania 

akcji serca itp. Zauważył, że z tego, co się orientuję na terenie naszej gminy nie ma takiego 

urządzenia i uważa, że warto byłoby takie urządzenie zakupić. Poprosił, żeby wrócić do tego 

tematu podczas najbliższych obrad komisji zdrowia, czy wspólnych obrad Rady Gminy. 

 

Komendant Gminy OSP M. Chachuła powiedział, że na terenie naszej gminy są dwa 

defibratory, które znajdują się w jednostkach Ochotniczych Straży Pożarnych w Kawęczynie i 

w Kowalach Pańskich. Dodał, że o tym, iż jednostki posiadają defibrylatory wie kierujący 

działaniami ratowniczymi. Komendant M. Chachuła powiedział, że na terenie naszej gminy 

nie było jeszcze izolowanego zdarzenia medycznego, do którego były wzywane jednostki z 

terenu naszej gminy. Dodał, że jednostka OSP w Malanowie uczestniczyła już kilkakrotnie w 

akcjach z użyciem defibratora. Podsumował, że jednostki na terenie gminy mają takie 

urządzenia i osoby z jednostek, która je posiadają są przeszklone do korzystania z nich.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że Samorząd Województwa Wielkopolskiego i 
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Związek Ochotniczych Straży Pożarnych prowadzi akcje pn. 'Pierwszy Ratownik'. 

Poinformował, że program ten pilotażowo był uruchomiony w zeszłym roku i mamy już 4 

bądź 5 tzw. „Pierwszych ratowniku” na terenie powiatu tureckiego. Poinformował, że po 

okresie pilotażowym stwierdzono, że program się sprawdza i Samorząd Województwa 

Wielkopolskiego przekazał kolejne środki na przeszkolenie w każdej gminie jednej takiej 

osoby, czyli tak zwanego „Pierwszego ratownika”, który zostanie  wyposażony w specjalny 

plecak zbudowany z 8 modułów do użycia w razie różnych zagrożeń życia. Dodał, że na razie 

ma zostać przeszkolona jedna osoba na terenie gminy, ale docelowo, tak zwanych 

'Pierwszych ratowników' ma być więcej. Nadmienił, że dobrze wiemy, że zanim straż 

dojedzie do jakiegoś działania, to taki 'Pierwszy ratownik' będzie pierwszy. Do tego będzie 

wdrożona aplikacja, przez którą dana osobą będzie mogła poinformować, że źle się czuje, a 

wtedy centrum zarządzania wysyła taką informacje do 3, czy 4 „Pierwszych ratowników” i 

który pierwszy potwierdzi, to do takiego zdarzania się udaje. Przewodniczący Rady P. Gebler 

nadmienił, że podejrzewa, iż będzie to współdziałało z lokalizacją defibrylatorów, żeby w 

razie potrzeby było można z nich skorzystać. Dodał, że uważa, iż docelowo to będzie 

funkcjonowało w ten sposób, że na przykład jeden pracownik Urzędu Gminy, czy strażak w  

jednostce Ochotniczej Straży Pożarnej będzie przeszkolony w tym zakresie i będzie miał za 

zadanie stworzyć kilku 'Pierwszych ratowników' na terenie gminy. Podkreślił, że pierwsze 

parę minut przy zatrzymaniu akcji serca, czy podobnych zdarzeniach jest najważniejsze, a 

średni czas dojazdu karetki, czy straży na miejsce zdarzenia, zgodnie z podawanymi danymi 

statystycznymi wynosi 8 minut.  

 

Radny P. Urbanek powiedział, że on nie wiedział, że na terenie naszej gminy są defibratory. 

Zapytał, czy można je ewentualnie oznakować  oraz czy są one ogólnodostępne dla każdego, 

czy są schowane na przykład na zapleczu jednostki.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler odpowiedział, że defibratory są na wyposażeniu auta i kiedy 

jest ono dysponowanie, to wtedy można ich używać.  

 

Radny P. Ubranek powiedział, że mu chodzi o taki defibrylator, z którego będzie miała 

możliwość skorzystać każda osoba znajdująca się w zagrożeniu życia.   

 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że nie wiem, czy techniczne każda osoba będzie 

mogła z niego skorzystać.  

 

Radny P. Urbanek odpowiedział, że tak. Dodał, że w Polsce funkcjonują już takie 

defibrylatory.  

 

Radny G. Dzikowski powiedział, że takie urządzenie musiałoby być w każdej miejscowości. 

Nadmienił, że jak to się stanie osobie w Będziechowie, a defibrator będzie np. w Kowalach, 

to w takim samym czasie straż dojedzie do danej osoby, jak ta osoba do jednostki straży.   

 

Radny P. Urbanek powiedział, że ktoś z rodziny na pewno szybciej dowiedzie daną osobę do 

defibratora niż straż dojedzie do zgłoszonego zdarzenia.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że obydwie strony mają rację. Dodał, że nie wie, 

jak dokładnie funkcjonuje ten defibrylator, jaką ma ważność.  

 

Komendant Gminny OSP M. Chachuła powiedział, że w defibrylatorach wymienia się  

elektrody.  
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Radny S. Kasprzak zapytał, gdzie miałby być umieszczony defibrylator.  

 

Radny P. Urbanek powiedział, że musiałoby być umieszczony gdzieś na zewnątrz,  na 

przykład na budynku, a nie schowany gdzieś w jednostce OSP. Radny powiedział, że to 

urządzenie powinno być zabudowane specjalną skrzynką, chroniącą przed warunkami 

zewnętrznymi.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że jedno takie urządzanie rzeczywiście mogą by 

być zlokalizowane na terenie naszej gminy, ale musiałoby zostać ono umieszczone w jakimś 

miejscu monitorowanym, chroniącym przed wandalizmem. Ponadto powiedział, że wrócimy 

do tego tematu na komisjach Rady Gminy.  

 

Radni nie mieli więcej zapytań ani wniosków.  

 

Ad. 10. Zamknięcie LXIII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad Piotr Gebler- Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn uznał LXIII Sesję Rady Gminy Kawęczyn za zakończoną i zamknął 

obrady. 

 

 

                       Protokołowała                                                   Przewodniczył   

 

                   Magdalena Krakowiak                                              Piotr Gebler 

 

 


